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Acta del Consell de la Vila del 26 d’octubre de 2022 
 
A la sala de la segona planta de Can Malet, a les 19.15 hores del dia 26 d’abril de 2022, es 
reuneix el Consell de la Vila, en sessió ordinària, sota la presidència de l'alcalde, Jaume 
Oliveras i Maristany, i amb les persones assistents següents: 
 
President:  
Jaume Oliveras i Maristany  
 
Vicepresidenta: 
Sílvia Folch i Sánchez  
 
Vocals:  
Bosch Gutiérrez, Gerard  
Cutilla Gañán, Manuel 
Freixa i Cortacans, Manel 
Giol Abril, Carme 
Gisbert i Amat, Eduard 
Gómez Cano, Joana 
Gutiérrez Pedemonte, Dídac 
Isús Saurí, Dídac 
Oliver Amill, Frederic 
Parent Calvo, Salvador 
Real Izquierdo, Montse 
Tarodo Casado, Alicia 
 
S’excusen per la seva absència: 
 
Alfaro Hidalgo, Isabel 
Álvarez Artidiello, Cruz 
Condeminas Riembau, Noemí 
Fernández Latorre, Mari Carme 
Florensa Hernández, Carme 
González Casero, Antonio 
López Alegre, Antoni 
Matesanz Iglesias, Inés  
Pagès Zamora, Alba 
Rocher González, Vicenç 
 
 
 
Hi assisteix la tècnica de Projectes, Jordina Gual Jané, com a secretària del Consell de la 
Vila.   
 
Hi assisteix també la cap del Gabinet de l’Alcaldia, Núria Creus i Maristany i el gerent de 
l’Ajuntament Alexandre Álvarez Mena 
 
L’alcalde dona la benvinguda a tots els assistents i declara que hi ha quòrum suficient per 
iniciar la sessió.  
 
Seguidament, es tracten els assumptes inclosos a l’ordre del dia, amb el resultat següent: 
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1. Aprovació de l’acta de la sessió del 19 d’abril de 2022 

 
En no haver-hi aportacions, l’acta s’aprova definitivament.  
 
2. Pressupost 2023 
 
L’alcalde explica que l’elaboració del pressupost es va iniciar al juliol i que actualment ja està 
pràcticament enllestit perquè es portarà a aprovació del ple de novembre. A continuació 
dona la paraula al gerent de l’Ajuntament perquè n’expliqui el detall.  
 
Alex Álvarez explica que per a l’any 2023 es preveu que les aportacions de l’estat espanyol 
s’incrementin, entre d’altres coses per l’increment de les retribucions dels empleats públics 
anunciat el passat mes d’agost d’un 1,5% addicional fins a finals d’any i un 2% durant el 
2023. Això permet dotar amb 200.000 € el fons de contingències.   
 
En relació als recursos del propi municipi, explica que per l’any 2023 la pressió fiscal per part 
de l’Ajuntament es mantindrà igual que al 2022. També explica que la reducció dels 
ingressos per l’efecte de les plusvàlues, uns 500.000, ja previst en el pressupost d’aquest 
2022 quedarà compensada per una previsió d’increment en els ingressos derivats de 
l’activitat constructiva (capítols 1 i 2). 
 
Quan al capítol 3, la gestió directa de les escoles bressols municipals, a banda de les 
despeses derivades d’aquesta gestió, també suposarà per l’Ajuntament un augment dels 
ingressos. En relació al capítol 4, sobre els ingressos per transferències corrents, aquí es 
preveu una compensació important de l’estat per equilibrar l’increment aprovat de les 
retribucions del personal, i unes aportacions de la Diputació i de la Generalitat continuistes.   
 
En relació a les transferències de capital, no es preveuen subvencions per inversions per 
l’any 2023. El que s’ha previst d’inversions per al 2023, serà per tancar les inversions en 
marxa i per executar les inversions de les propostes guanyadores dels pressupostos 
participatius.  
 
Els passius financers, es corresponen amb la previsió de sol·licitud de préstecs per finançar 
les noves inversions programades per 2023. Una part d’aquests préstecs (200.000 €) és 
subvencionada per la Diputació de Barcelona i no comporta despeses financeres. El nivell 
d’endeutament de l’Ajuntament continua molt per sota dels màxims previstos per la 
normativa. 
 
En conjunt, es preveu una reducció dels ingressos totals d’un 0,29%, fonamentalment per la 
disminució de subvencions de capital (ingressos de capital) i de préstecs per finançar 
inversions (ingressos financers). 
 
Finalment sobre els ingressos, l’alcalde destaca l’autonomia financera de l’Ajuntament, ja 
que dos terços dels ingressos del pressupost (impostos directes, impostos indirectes i taxes i 
preus públics, es generen el propi municipi.  
 
A continuació s’exposa la previsió de despeses. En conjunt, la despesa es redueix respecte 
el pressupost inicial del 2022 en un 1,39%, limitada per la previsió d’ingressos (el sostre de 
despesa). 
 
Quan a les despeses de personal, aquestes s’incrementaran l’any 2023 un 4-5% degut a 
l’augment de les retribucions del personal públic dels pressupostos de l’estat. L’alcalde 
aclareix que fa temps que l’Ajuntament no pot incrementar plantilla, a excepció de si 
s’internalitza algun servei, com el de les escoles bressols municipals, fa temps que qualsevol 
contractació de personal que fa l’Ajuntament és per a substituir algú o per suplir alguna 
jubilació.  
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En relació a les despeses financeres (capítol 3), hi ha una variació del 194% per l’increment 
dels tipus d’interès.   
 
Si ens fixem a com es distribueixen les despeses corrents de l’Ajuntament del Masnou l’any 
2023, gairebé la meitat de despeses (48,68%) se’n va a les despeses de personal i un 39% 
a les despeses corrents en béns i serveis, això fa que un 85% del pressupost ja es tingui 
compromès des de l’inici.   
 
A continuació es parla de la destinació dels recursos corrents. S’incrementa el pressupost 
d’ocupació, habitatge, educació, serveis socials i cultura.  
 
Alícia Tarodo pregunta on es troba la gestió de residus. Alex Álvarez li respon que a la 
partida anomenada de medi ambient. Alícia Tarodo pregunta com es fa front a l’increment de 
la despesa derivada de la gestió de residus, tenint en compte que no es preveu un 
increment en el pressupost del 2023, però en canvi, el cost de la gestió dels residus, 
especialment de la fracció de la resta, suposa any rere any un augment pels ajuntaments. La 
regidora Sílvia Folch, respon que la recollida comercial de paper i cartró de qualitat, que 
inclou a banda dels comerços, també les escoles, suposa  un retorn d’ingressos en la gestió 
dels residus. I la prova pilot del porta a porta està demostrant que és un sistema que 
funciona ja que augmenta molt el reciclatge dels residus. L’alcalde explica que cal anar 
canviant el model en la gestió de residus, que s’ha iniciat amb la recollida comercial de 
paper i cartró, ha continuat amb la prova pilot a un sector del Masnou del porta a porta i 
continuarà un cop es faci el nou contracte de neteja, que caldrà que sigui molt ambiciós, per 
a què pugui incloure el sistema porta a porta a altres indrets del municipi o el sistema de 
contenidors intel·ligents.  
 
Manel Freixa pregunta, en relació a la partida d’esports, si inclou també els equipaments 
esportius. El gerent li respon que sí. També pregunta si els clubs que fan activitats als 
mòduls instal·lats a la platja paguen algun cànon. La regidora Sílvia Folch li respon que no, 
però que el conveni recull la contraprestació de desenvolupar activitats gratuïtes per la 
ciutadania. Manel Freixa manifesta que igual que altres clubs paguen els seus impostos en 
desenvolupar la seva activitat a la platja, aquests que fan ús d’aquest espai, també haurien 
de pagar. També pregunta si les subvencions als clubs es mantenen igual. L’alcalde li 
respon que sí.  
 
Montse Real pregunta en què s’han gastat aquests 2.244.298 € d’Educació i pregunta si 
també hi ha les despeses de manteniment de les escoles. Alex Álvarez li respon que sí que 
inclou les despeses de manteniment de les escoles i que li farà arribar aquesta informació 
de forma concreta. Recorda, però que actualment encara queden dos mesos abans que 
finalitzi l’any, amb la qual cosa encara hi ha despesa per gastar.  
 
Dídac Isús pregunta si es preveu un augment d’ingressos per a la posta en marxa de la zona 
verda. Alex Álvarez li respon que qui gestiona els ingressos i les despeses de la zona verda 
és l’empresa pública Sumem. Explica que sí que es preveu un petit increment dels ingressos 
però que quedarà equilibrat amb la despesa de la posada en marxa del servei: el 
manteniment, la reparació o la substitució dels parquímetres (4 parquímetres han quedat 
totalment inutilitzats i requeriran una substitució), el manteniment de l’aplicació d’Aparcare i 
altres despeses derivades de la gestió. 
 
A continuació l’alcalde explica les inversions previstes. Informa que al ser un any de traspàs, 
la inversió prevista és moderada i es dedicarà a acabar les inversions ja iniciades el 2022 
però que encara s’estan executant. Aclareix que el cicle de despesa de les inversions és 
molt llarg i sovint hi ha moltes incidències. Les inversions previstes per al 2023 seran per les 
comunitats energètiques, per executar les dues propostes guanyadores dels pressupostos 
participatius, per a l’ampliació de l’escola bressol Sol Solet (que permetrà l’ampliació de 20 
places) i per la millora de la gestió interna amb inversions equips i aplicacions informàtiques 
per millorar l’administració electrònica.  
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En relació a les comunitats energètiques, afegeix que ja s’ha instal·lat plaques fotovoltaiques 
a l’Edifici Centre i en breu s’instal·laran al Nou Pavelló. L’ajuntament té previst posar-hi 
43.000 € que és el 10% de la inversió total, la Diputació de Barcelona assumirà els 400.000 
€ restants. Durant el 2023 s’instal·laran plaques solars a 6 o 7 equipaments més.   
 
 
3. Retorn dels pressupostos participatius 2022-2023 
 
Abans de donar veu a la tècnica de Projectes perquè expliqui aquest punt, l’alcalde informa 
que l’endemà de la sessió del Consell de la Vila, dijous 27 d’octubre, s’adjudicarà 
definitivament la licitació de la instal·lació de lluminàries al passeig marítim en direcció a 
Premià, és a dir, la proposta guanyadora dels pressupostos participatius del 2020. Sílvia 
Folch afegeix que com que es tracta d’unes lluminàries molt específiques que han de ser 
resistents a l’aigua salada, el vent i la humitat, calen uns 3 mesos de fabricació.  
 
A continuació Jordina Gual explica el retorn dels resultats dels pressupostos participatius 
2022-2023. En primer lloc fa un repàs de les diferents fases del procés, que va començar a 
principis de febrer amb la recollida de propostes, 288 en total, 125 de les quals es van 
classificar com a vàlides. Aquestes 125 propostes vàlides es van agrupar en 63 per motius 
de similitud i a la jornada de priorització celebrada el mes de juny, se’n va escollir 16 com a 
propostes finalistes per a passar a la fase de votació. Finalment, les propostes guanyadores 
de l’edició 2022-2023 han estat: 
 

- La il·luminació del  passeig Marítim des de la Riera d’Alella i fins a Montgat: 896 vots 
(32,8%), amb un import previst de 250.000 € i  

- L’accessibilitat de les voreres del Masnou: 817 vots (29,9%) i amb un import previst 
de 242.750 €. 

 
Quan als resultats de la votació, han votat 2.731 persones, 232 persones més que en la 
primera edició, el que suposa un 13,1% de participació. L’alcalde destaca que és un 
percentatge molt elevat de participació per un municipi amb els nostres habitants i es mostra 
satisfet del procés.  
 
En relació a la participació per franges d’edat, la tècnica de Projectes explica el gràfic linial 
on es mostra la participació per franges d’edat comparada entre el 2020 i el 2022. Destaca 
que ha augmentat la participació dels joves de 16 a 20 anys. Això s’explica per les xerrades 
informatives que s’han desenvolupat als instituts, on s’ha informat a 285 alumnes de primer i 
segon de batxillerat del municipi. També destaca que s’ha anat als casals d’avis a fer 
sessions informatives i això es reflecteix en les franges d’edat dels 66 als 90 anys on també 
s’ha aconseguit augmentar la participació. Finalment destaca que la participació de les 
persones de 21 a 40 anys ha disminuït.  
 
Desenvolupar els pressupostos del Masnou 2022-2023 ha costat 11.068,68 €, gairebé 5.000 
€ per a la pàgina web del procés (que s’ha anat actualitzant a mesura que avançava el 
procés) i l’aplicació de votació que ha facilitat molt la votació des dels dispositius mòbils. La 
despesa restant, 6.000 €, s’ha destinat a la difusió, tant pel disseny de la campanya 
comunicativa com per la impressió i la distribució de cartells i quadríptics als domicilis.  
 
Finalment informa que la valoració global del projecte és molt positiva, tant pel que fa al 
percentatge de participació com per exemple en que s’ha aconseguit mobilitzar les entitats 
del municipi i altres col·lectius que fins aleshores no s’havia mobilitzat com els joves i la gent 
gran. Com a aspectes negatius, destaca l’execució pendent de la proposta guanyadora de la 
primera edició, la il·luminació del passeig marítim en direcció a Premià, que pot haver 
desincentivat el vot d’una part de la ciutadania i també la poca participació de famílies. Com 
a aspectes millorables, destaca que cal buscar maneres per aconseguir la inclusió de 
persones i col·lectius diversos en la jornada de priorització. També que cal valorar si cal 
afegir un sistema híbrid de priorització de les propostes, incorporant una priorització en línia, 
pel fet que la presencialitat no sigui un impediment a l’hora de participar. I finalment destaca 
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que cal buscar noves estratègies per augmentar la participació en les franges de 21 a 40 
anys i de 56 a 66 anys.  
 
 
 
4. Informacions municipals 
 
L’alcalde informa que el 12 de novembre està prevista una jornada de coeducació, fruit de la 
posada en marxa del projecte Coeduca a les escoles Marinada i Ferrer i Guàrdia, i que el 30 
de novembre tindrà lloc el tercer Fòrum Educatiu Local.  
 
5. Torn obert de precs i preguntes 
 
L’alcalde demana si hi ha més intervencions.  
 
Dídac Gutiérrez pregunta com està funcionant la posada en marxa de la zona verda. 
L’alcalde respon que en general la reacció dels veïns de l’àrea verda és positiva perquè es 
disposa de llocs per aparcar, però manifesta que les accions vandàliques als parquímetres 
està representant una dificultat per que la gent pagui, tot i que hi ha l’opció de pagar a través 
de l’aplicació mòbil que també facilita el pagament de la zona verda a la ciutadania. Afegeix 
que d’aquí a algunes setmanes s’haurà de valorar el funcionament i potser caldrà ajustar 
alguna cosa.  
 
Eduard Gisbert manifesta que cal una atenció especial a la gent gran, ja que l’aplicació al 
mòbil està resultant molt complicada per a aquestes persones. La cap del gabinet de 
l’alcaldia explica que al Masnou Viu i a la web s’ha publicat un tutorial que explica com 
instal·lar-se l’aplicació al mòbil. 
 
 
I, en no haver-hi més assumptes per tractar, Jaume Oliveras i Maristany conclou la sessió, 
que finalitza a les 20.20 hores. 
 
 
El president,                                         La secretària del Consell de la Vila, 
 
 
 
 
 
Jaume Oliveras i Maristany  Jordina Gual Jané 
 


